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JuÅ¼ raz udostÄ™pniÅ‚em Å‚amy tego bloga pani Beacie Kumanek. We wrzeÅ›niu ubiegÅ‚ego
roku podzieliÅ‚a siÄ™ na nim swoimi pozytywnymi wraÅ¼eniami z aukcji i czempionatu w Janowie
Podlaskim ("Z uÅ›miechem o Janowie Podlaskim"). Pani Beata jest warszawiankÄ… i amatorkÄ…,
jeÅ›li chodzi o konie arabskie. ZaczÄ™Å‚a siÄ™ nimi interesowaÄ‡ bliÅ¼ej od lutego ubiegÅ‚ego
roku, czyli od momentu, kiedy zrobiÅ‚o siÄ™ o nich gÅ‚oÅ›no nie z powodu ich osiÄ…gniÄ™Ä‡ na
pokazach czy cen na aukcjach, a z powodu nieuzasadnionego zwolnienia prezesów dwóch stadnin,
czyli Jerzego BiaÅ‚oboka i Marka Treli, oraz inspektor Anny Stojanowskiej. Obecnie jest
czÄ™stÄ… bywalczyniÄ… w Janowie Podlaskim i ma dobre rozeznanie w sytuacji tej stadniny.  A
sytuacja finansowa musi nie byÄ‡ najlepsza, skoro prezes SÅ‚awomir Pietrzak tnie koszty gdzie
siÄ™ da, nawet jeÅ›li odbywa siÄ™ to kosztem koni i krów, nie mówiÄ…c juÅ¼ o ludziach.
RozwiÄ…zanie umowy z lekarzem weterynarii, który od wielu lat wraz ze swoim
wspóÅ‚pracownikiem obsÅ‚ugiwaÅ‚ stadninÄ™ i duÅ¼a oborÄ™ (sÄ… teraz bez opieki
weterynaryjnej), a takÅ¼e zwolnienie kierownika stajni wyÅ›cigowej potwierdzajÄ… tÄ™
tendencjÄ™. I zdajÄ… siÄ™ potwierdzaÄ‡ zÅ‚Ä… sytuacjÄ™ finansowÄ… stadniny.OddajÄ™
zatem gÅ‚os pani Beacie Kumanek.Marek Szewczyk

List otwarty do prezesa SK Janów Podlaski
 W czerwcu 2016 roku objÄ…Å‚ Pan funkcjÄ™ kolejnego Prezesa SK Janów Podlaski. ZostaÅ‚ Pan
wyÅ‚oniony w konkursie, gdzie doceniono PaÅ„skÄ… wiedzÄ™ i doÅ›wiadczenie zwiÄ…zane z
koÅ„mi. Tym samym przypadÅ‚ Panu w udziale zaszczyt kierowania tÄ… renomowanÄ… stadninÄ…
w rocznicÄ™ 200-lecia jej istnienia.
  
 W ostatnim tygodniu marca 2017 wrÄ™czyÅ‚ Pan pracownikom stajni wyÅ›cigowej aneksy do umów
o pracÄ™ pozbawiajÄ…ce tych pracowników dodatków dosiadowych oraz ustalajÄ…cÄ… pensjÄ™
brutto jeÅºdÅºca stajni wyÅ›cigowej na poziomie 2 300 zÅ‚. Jak Panu doskonale wiadomo,
pracownicy stajni wyÅ›cigowej muszÄ… wykonaÄ‡ po 10 jazd dziennie na niebezpiecznych, nie
ujeÅ¼dÅ¼onych koniach. TowarzyszÄ… temu inne, rozliczne obowiÄ…zki przy zwierzÄ™tach.
Podobno oznajmiÅ‚ Pan równieÅ¼ swoim pracownikom, iÅ¼ z Panem nie ma Å¼adnych negocjacji.
  
 Szeregowi pracownicy SK Janów Podlaski nigdy nie mieli szczÄ™Å›cia do pieniÄ™dzy. Å»aden z
prezesów nie uwaÅ¼aÅ‚, Å¼e ludziom zatrudnionym bezpoÅ›rednio przy koniach, krowach czy
uprawach naleÅ¼y siÄ™ coÅ› wiÄ™cej niÅ¼ stawka minimalna. Splendory spÅ‚ywaÅ‚y na prezesa,
zaÅ› na pracowników ciÄ™Å¼ka orka za pensjÄ™ minimalnÄ… oraz premie po sierpniowej aukcji
rzÄ™du 200 zÅ‚ (sÅ‚ownie dwieÅ›cie zÅ‚otych). Jak widaÄ‡, w najstarszej i najsÅ‚ynniejszej
stadninie koni w Polsce nic siÄ™ nie zmieniÅ‚o w tym wzglÄ™dzie. PÅ‚ace w SK Janów Podlaski
wynoszÄ… obecnie minimalnÄ… dopuszczalnÄ… prawem stawkÄ™ godzinowÄ…. Ani grosza
wiÄ™cej. Dodam równieÅ¼, Å¼e zlikwidowaÅ‚ Pan pracownikom stadniny wszystkie dodatki
staÅ¼owe.
  
 Jeden z poprzednich prezesów mawiaÅ‚, Å¼e konie sÄ… najwaÅ¼niejsze. Zgoda. Lecz to
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wÅ‚aÅ›nie w trosce o konie naleÅ¼y godnie wynagradzaÄ‡ ludzi, którzy otaczajÄ… te konie
codziennÄ… opiekÄ…. Poza godnym wynagrodzeniem, pracownikom tym naleÅ¼y siÄ™ teÅ¼
godne traktowanie, bo w peÅ‚ni na to zasÅ‚ugujÄ…. OdnoszÄ™ jednak wraÅ¼enie, iÅ¼
pracownikom stadniny odbiera Pan nie tylko godnoÅ›Ä‡ finansowÄ…, ale i godnoÅ›Ä‡ osobistÄ….
Jako doÅ›wiadczony koniarz musi Pan sobie zdawaÄ‡ sprawÄ™ z faktu, Å¼e nie zatrudni Pan z
ulicy jeÅºdÅºców wyÅ›cigowych, mastalerzy, oborowych itp. Praca przy zwierzÄ™tach wymaga
bowiem nie tylko wiedzy i doÅ›wiadczenia, ale teÅ¼ zamiÅ‚owania i swoistego drygu. To nie kasa w
supermarkecie, a nawet tam ludzie zarabiajÄ… wiÄ™cej. ProwadzÄ…c takÄ… politykÄ™
pÅ‚acowÄ… doprowadzi Pan do tego, Å¼e po odejÅ›ciu na emeryturÄ™ starych pracowników nie
bÄ™dzie komu opiekowaÄ‡ siÄ™ koÅ„mi, a stadnina padnie. MÅ‚odzi absolwenci Technikum
Hodowli Koni w Janowie Podlaskim nie chcÄ… bowiem podejmowaÄ‡ ciÄ™Å¼kiej pracy w SK
Janów Podlaski za takie pieniÄ…dze.
  
 Uprzejmie proszÄ™ wiÄ™c o wyjaÅ›nienie, czy wyÅ¼ej opisane dziaÅ‚ania Pana Prezesa wobec
pracowników stajni wyÅ›cigowej sÄ… wynikiem zÅ‚ej sytuacji finansowej stadniny, czy teÅ¼
dÄ…Å¼y Pan w ten sposób de facto do likwidacji stajni wyÅ›cigowej. Na pewno rozumie Pan, Å¼e
dla jeÅºdÅºca stajni wyÅ›cigowej, pracownika o wysokich kwalifikacjach jeÅºdzieckich,
ryzykujÄ…cego w pracy swoje zdrowie, a nawet Å¼ycie, stawka 2 300 zÅ‚ brutto jest po prostu
poniÅ¼ajÄ…ca. Równie poniÅ¼ajÄ…cy dla pozostaÅ‚ych pracowników jest fakt, Å¼e ich zarobki w
najstarszej polskiej stadninie wynoszÄ… stawkÄ™ minimalnÄ…. A pracownicy ci dbajÄ… o sÅ‚ynne
na caÅ‚ym Å›wiecie konie.
 
 W roku jubileuszu 200-lecia istnienia przed SK Janów Podlaski oraz jego kierownictwem stojÄ…
rozliczne wyzwania. WÅ›ród waÅ¼niejszych wyzwaÅ„ jest doprowadzenie do wyremontowania
sypiÄ…cego siÄ™ kompleksu stajni zabytkowych. Jednak najwaÅ¼niejszym wyzwaniem, od którego
zaleÅ¼y przyszÅ‚oÅ›Ä‡ stadniny oraz jej koni, jest odpowiednia dbaÅ‚oÅ›Ä‡ o pracowników
stadniny. Tych pracowników jest zaledwie okoÅ‚o szeÅ›Ä‡dziesiÄ™ciu. TÄ… drogÄ… apelujÄ™ nie
tylko do Pana, lecz równieÅ¼ do nadzorujÄ…cych stadninÄ™ organów paÅ„stwowych, o znaczne
podwyÅ¼ki uposaÅ¼eÅ„ dla pracowników stajni wyÅ›cigowej oraz wszystkich innych pracowników
zatrudnionych przy zwierzÄ™tach i uprawach. Jestem przekonana, Å¼e w ogólnym rozrachunku taki
ruch siÄ™ opÅ‚aci. W innym przypadku, nawet za dziesiÄ™Ä‡ lat moÅ¼e juÅ¼ nie bÄ™dzie czego
Å›wiÄ™towaÄ‡. Pan, jako gospodarz SK Janów, winien staÄ‡ na czele dÄ…Å¼eÅ„ o
podwyÅ¼szenie pÅ‚ac swoim ludziom. Zamiast tego ochoczo tnie Pan ludziom stawki dodajÄ…c
jeszcze, Å¼e z Panem nie ma negocjacji. Dowodzi to caÅ‚kowitego braku dbaÅ‚oÅ›ci o pracowników
z Pana strony. A to przecieÅ¼ pracownicy stanowiÄ… najwiÄ™kszy kapitaÅ‚ stadniny. Mam
nadziejÄ™, Å¼e dalsze PaÅ„skie dziaÅ‚ania wykaÅ¼Ä… niesÅ‚usznoÅ›Ä‡ moich zarzutów. Na
koniec dodam, Å¼e w jubileuszowym roku ludziom naleÅ¼Ä… siÄ™ nie tylko podwyÅ¼ki, ale teÅ¼
godne premie jubileuszowe. Same ordery nie wystarczÄ…. A to wszystko w interesie KONI.
  
 Z powaÅ¼aniem,Beata Kumanek
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